
Besteforeldrenes Klimaaksjon Sør-Rogaland 
Årsrapport 2022 

Om lokallaget 
Arbeidet med å starte lokallag i Sør-Rogaland ble startet av Heidi H. Leite i november 2019, og 
laget ble formelt stiftet i et nettmøte september 2020. I løpet av 2020 økte medlemstallet fra 116 
til 158. Ved utgangen av 2022 har tallet på medlemmer økt til 213, hvorav 31 er støttemedlemmer. 

Styret og styremøter: 

 Silvia Kriz   leder 

 

 Steinar Høgelid-Eraker nestleder 

 

 Knut Jonas Espedal  kasserer 
 

 Eilef J. Gard   pressekontakt 

 Heidi Helgadottir Leite aksjonsleder 
 

  
  
Trond Skjæveland  styremedlem 
   

Anne Sofie Voll  varamedlem 

Vi har hatt ni styremøter i løpet av året. Silvia deltok på lokallagssamling og «Broen til Framtiden» i 
Oslo i april, og på BKA-landsmøte i Drammen i september.   
Eilef J. Gard var sykemeldt fra august til november og Heidi H. Leite hadde permisjon fra styret fra 
slutten av september og ut året. 

 
Markeringer og aktiviteter 
Februar: 

3. februar: Åpning av utstillingen av «Brølofonen» utenfor Vitenfabrikken i 
Sandnes. Steinar Eraker og Silvia Kriz var med, fylkesorfører Marianne 
Chesak holdt tale, Silvia holdt en kort appell.  



Mars: 
29. mars: Protest mot nedbygging av 200 dekar av fineste matjord 
på Re-Svertingstad på Bryne. Time kommunestyre snudde! På 
bildet: Lulla Worsøe, Silvia Kriz og Anne Sofie Voll. 
Årsmøte ble gjennomført 28.3.22 med foredrag av Andrew 
Kroglund 

30. mars, Knut J. Espedal og Silvia Kriz holdt foredrag for Y-men 
Stavanger i Bekkefaret kirke. 

Mai:  

Markering utenfor Equinors generalforsamling 11. mai, med plakater, banner og aksjonærforslag 
på rim fra Knut Jonas Espedal. Gro Nylander, Bente Marie Bakke og Guttorm Grundt kom 
langveisfra for å fremme aksjonærforslag. 

Til Equinor ASAs generalforsamling: 

1. Først vil jeg gå litt tilbake i ti’ 
til generalforsamling 2009. 
Da fikk vi alle et forslag på bordet 
da Greenpeace’s leder ville ha ordet: «Kutt ut 
prosjektet med tjæresand. 
Det er dumt å satse i Canadas land!»  
Men vi ble kun halvannen promille 

 som stemte slik som Greenpeace ville.  
«Et viktig prosjekt!» sa sjef Helge Lund,  
og styret nikket i samme stund, 
og var enig i det direktøren ville, 
mens statens mann satt så stille, så stille! 

2. I år etter år var forslaget fremme, 
men styret svarte med samme stemme:  
«Primært tenker Statoil på økonomi,  
Dessverre får bærekraft mindre å si!» 
Men flere år etter ble lyden en annen:  
«Det var nok en tabbe med oljesanden!  
Nå er det slutt, vi trekker oss ut, 
det var en dyrekjøpt prøveklut 
som kostet oss tusener av millioner  
samt goodwill og protestaksjoner». 

3. Det fortsatte dog på den samme måten. 
Med statens mann helt «rolig i båten»  
blir grønne forslag stadig forkastet, 
mens him’len og jorda blir mere belastet.  
Da hjelper det lite å skifte navnet. 
En endring i gavnet er det som er savnet! 
Nå er det på tide å komme til vettet!  
Er det ikke lurt å gjøre det rette? 
For nå er vi framme i tjue-tju’to, 
og framtida – hvordan blir den, mon tro?  

4. Lytt nå til oss som er gamle, men grønne.  
Vi vet hva alle også bør skjønne. 
At olje- og gasstida snart er forbi 
Nå må det satses på grønn energi 
i et langt større omfang enn styret vil.  
Høyere ambisjoner er det som må til!  
Fornybar kraft vil bli god butikk. 
Vi foreslår ikke naiv romantikk, 
men tvert imot lønnsom realpolitikk! 
- og husk oljesanden og hvordan det gikk. 

5. Og husk - vi har oss ikke stygt forsømt  
om noen felt ei helt blir tømt 
og det fortsatt finnes en liten rest 
av olje, ute i havet der vest 
For ikke å snakke om havet i nord  
hvor fisker og fugler og isbjørner bor.  
Olje som våre oldebarn kan glede,  
men som vi i dag bør frede.  
Generalforsamling i Equinor: 
Lytt til våre ord! 

11.5.22  Foredrag for eldrerådene i Rogaland og Vestland, ved S. Kriz 



Og så, 21. mai, årets store satsning: 

PROGRAM PÅ SCENEN 
Konferansier: Kristian Arntsen 

Kl 12:  

Åpning ved fungerende ordfører Dagny 
Sunnanå Hausken 

Dikt: Gunnar Roalkvam 

Sjonglør Vegard Fjeldberg 

Musikk: GILBERDAL 

Dans: MOCO 

Gjenbruks-moteshow ved FRETEX 

Kl 13:  

Hilsen fra biskop Anne Lise Ådnøy 

Musikk: GILBERDAL 

«Ta vare på det du elsker» ved Turi Rudningen 

Dans: MOCO 

«Dødsbillig mote» Frida Ottesen, Greenfluencer 

Gjenbruks-moteshow ved FRETEX 

Kl 14 

Dans: STEPS 

Musikk: UtB - Unge talenter Bjergsted 

Sjonglør Vegard Fjeldberg 

Miljøvernsjefen i Stavanger Kommune, Jane N Aahus 

Gjenbruks-moteshow ved FRETEX

PÅ TORGET 

• Salg av gjenbruksklær 
• Klesbyttestativ  
• Enkle reparasjoner av 

turklær 
• Bamsedoktor 
• Informative stands  
• Marked med fokus på 

holdbarhet og gjenbruk 

GJENBRUKSFEST
STAVANGER TORG, LØRDAG 21. Mai, kl 11 - 16



 



 

Foto: Hans Widerøe og S. Kriz. Design av plakat Monica Otero Vidal fra Greenpeace.  

Mye av våren gikk med til å planlegge og arrangere Gjenbruksfest på torget i Stavanger, sammen 
med gode klimavenner i Spire, Greenpeace, Natur og ungdom, Naturvernforbundet, 
Miljøagentene, World Saving Hustle, Renovasjonsavdelingen i Stavanger kommune, Fretex, 
ReTuren syverksted og Stavanger Sentrum.  Kulturlivet stilte sterkt opp. 

Det var ca 500 personer på torget som fulgte med på det som foregikk på scenen og besøkte 
standene.  

Det kostet mye, både arbeid og penger, men det ga også mye glede og nettverksbygging, og 
budskapet om mindre forbruk kom fram både fra scenen og på standene.  

Takk til alle som gjorde en god innsats, til Stavanger Sentrum for lån av telt og til Stavanger 
kommune og BKA ved organisasjonsfondet som ga økonomisk tilskudd. 

Juni: Åpent brev til lokalpolitikere om å legge vekt på klima og natur i utarbeidelsen av 
partiprogrammene, ble sendt ut 19.6.22 til fylkeslederne og gruppelederne i alle partiene i 
kommunene i Sør-Rogaland. Brevet ble også sendt til SA, som ikke tok det inn. På høsten sendte 
BKA et brev til lokalpartiene i hele landet, med lenke til en detaljert oversikt over hva som bør inn i 
en helhetlig klima- og miljøpolitikk. Håper den utstrakte hånden, og hjelpen, blir tatt imot! 

August: 31. august, Stand på Arneageren 
under ONS, med markering mot grønnvasking 
av fossile brensler, og mot Wisting-
utbyggingen. 



September: 23. September, klimastreik i byparken sammen med Natur og ungdom, Grønn 
ungdom, Unge venstre, Sosialistisk undgom og XR. Heidi holdt appell skrevet av Knut Jonas. 
 

27. september: Trond Skjæveland holdt foredrag på Kafe Drøsen, Tasta sjukeheim om klima og 
miljø.  

Oktober:  
16. oktober hadde vi kafetreff på Mostun, der vi hovedsakelig drøftet planer for Landsmøtet 2023. 
Der kom tre medlemmer utenom styret. Det ble god drøs. 

29. oktober aksjonerte vi mot Wistingutbyggingen, sammen med NU, Greenpeace, GU, XR, SU 
Naturvernforbundet og AUF. BKA var initiativtaker og Silvia holdt appell. Vi var en av mange 
demonstrasjoner over hele landet. I november ble Wistingutbyggingen utsatt, forhåpentligvis 
permanent. 

Høsten og vinteren 2022 har vi ellers jobbet med å forberede neste års landsmøte, som blir holdt i 
Stavanger 13. - 14. mai 2023. 



I media: 
Innlegg i Stavanger Aftenblad:  
- 17.2.22: «Ikke bygg oljeplattform i oppvekstområdet for truet sjøfugl» ( Mot Wistingutbyggingen) 

for styret v/ S Kriz. 
- 11.3.22 «Kloden tåler ikke vårt storforbruk av klær» ved Mette Ruby Mellegaard.   
- 26.4.22 «De beste klærne du har, er de som henger i skapet ditt» ved Mette Ruby Mellegaard 
- 9.5.22 Silvia Kriz: Utbygging av Wisting-feltet er en tikkende miljøbombe 
- 12.5.22 Knut J Espedal: Wisting er et økonomisk lotteri 
- 19.5: Knut J Espedal: Lytt til oss gamle og grønne. Husk hvordan det gikk med oljesanden! 
- 23.5.22 Gjenbruk i stedet for forbruk. Reportasje fra arrangementet, bl.a presentasjon av 

bamsedoktorene Jorunn Eide og Ellen Gudmestad Gard 
- 25.8.22: Ikke bruk ONS til å grønnvaske fossile energikilder, ved S. Kriz 
- 29.10: «Jo, det er mer styrtregn»  ved Knut J. Espedal 
- 9.11: «Å synse om værjournalistikk er lov, men klimaendringene skjer» ved Knut J. Espedal 

Andre mediaoppslag: 
- 3.2.22 Steinar Eraker ble intervjuet av NRK Rogaland, Silvia av lokalradioen og TV Vest under 

åpningen av Brølofonen. 
- Innlegg i Jærbladet 4.2.22: «Ta forvalteransvar, ikke bygg ned Svertingstad/Re» ved Silvia Kriz 
- NRK lokalen 18.5.22 Silvia Kriz og Johanne Andersen fra Spire og WSH, intervju om 

gjenbruksfesten og samarbeidet mellom flere generasjoner 
- RA 19.5.22 Intervju med Eilef J Gard og Silvia Kriz: Førstesideoppslag: Besteforeldrenes 

klimaaksjon med gjenbruksfest på torget: Kamp mot kjøpepress. Inne i avisen: Nå blir det 
gjenbruksfest på torget: Besteforeldre til aksjon. 

- RA 21.5.22 Aksjon på Torget: Sjekk dette gjenbruket (Intervju med Mette Ruby Mellegaard bl.a.) 
- TV Vest intervju på torget med Ragnar Falch Fossheim fra NU, Hannah Owe Hope fra AUF og 

Silvia dagen før demonstrasjon mot Wistingutbyggingen. 

Økonomi: 
Lagets økonomi er basert på at vi får 35% av kontingenten som våre medlemmer betaler til BKA 
pluss et fast beløp på kr 4000,- hvis kontingentandelen ugjør mindre enn kr 25 000,-. I 2022 søkte 
vi dessuten om tilskudd til Gjenbruksfest til flere instanser og banker, fikk tilskudd fra Stavanger 
kommune og BKAs organisasjonsfond. 
Regnskapet for 2022 ble avsluttet med kr 216,50 i underskudd. Laget har pr 1.1.23 kr 4 773,50 i 
bankinnskudd. 

24.1.23 
For styret 
Silvia Kriz (sign) 


